
Protokół Nr XXXII 

z obrad XXXII  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 25 lutego 2013 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

Na ustawowy stan Rady Gminy Pabianice w sesji uczestniczyło 13 radnych, nieobecny radny 

K. Gąsiorek, radna C. Rychłowska.  Lista obecności radnych załączona do protokołu jako zał.  

nr 1, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda,  inspektor J. Kukieła w zastępstwie Skarbnik Gminy 

Pabianice,   kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek, kierownik ref. Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek oraz sołtysi Gminy Pabianice obecni 

zgodnie z załączoną listą obecności, co stanowi zał. nr 2.  

 

Ad. pkt 1 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XXXII sesji, przywitał przybyłych i stwierdził 

quorum, co stanowi prawomocność Rady do podejmowania uchwał. 

 

Ad. pkt 2 

Do protokołu obrad  XXXI z dnia 31 stycznia 2013 r.  radna J. Szafran wniosła uwagę 

o uzupełnienie treści swojej wypowiedzi.  

Przewodniczący Rady poprosił radną o złożenie treści tej wypowiedzi na piśmie – zgodnie 

z wymogami statutu gminy celem załączenia jej w formie pisemnego załącznika do protokołu 

obrad XXXI sesji. 

Radna zobowiązała się dostarczyć  uwagę na piśmie. 

 

Ad. pkt. 3  

Wójt Gminy H. Gajda wnioskował o zdjęcie z porządku obrad dzisiejszej sesji projektów 

uchwał w sprawach: 

 wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, terminu, częstotliwości i trybu jej uiszczania projekt 

uchwały o numerze roboczym  XXXII/C/2013 

 określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości projekt uchwały o numerze 

roboczym  XXXII/D/2013. 

 przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pabianice 

projekt uchwały o numerze roboczym  XXXII/D/2013. 



O zdjęcie z porządku obrad powyżej wymienionych  projektów uchwał wnioskuje dlatego, iż 

jest w trakcie nowelizacji ustawa o utrzymaniu czystości i porządku publicznego w gminach, 

która ma wejść w życie 5 marca br. Wówczas dopiero można by wprowadzić je do porządku 

obrad przyszłej sesji po uprzednim przeanalizowaniu ich na Komisjach Rady. Ponadto należy 

wziąć pod uwagę także proponowane zmiany, do których nadzór prawny i kontroli Urzędu 

Wojewódzkiego wniósł uwagi do uchwał podjętych w tych tematach w miesiącu grudniu 

ubiegłego roku, co do których wprowadzenia jesteśmy zobowiązani.  

W miejsce zdjętych z porządku obrad powyższych uchwał Wójt wnioskował, aby  

wprowadzić  do porządku obrad projekty uchwał w sprawach:  

 udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego. 

 zmiany Uchwały Nr XXX/257/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 21 stycznia 2013 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 

2013 -2016 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013 r.  

 zmieniająca uchwałę Nr XXVII/242/2012 Rady Gminy Pabianic z dnia 3 grudnia 

2012 r. w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna, zasad 

jego ustalania, wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz 

maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie.  

Przewodniczący Rady poparł wniosek o zdjęcie z porządku obrad pakietu projektów uchwał  

dot. spraw gospodarowania odpadami.  W związku z tym, że nie zgłoszono  więcej wniosków 

o zmianę  porządku obrad  Przewodniczący Rady zaproponował przeprowadzenie jednego  

głosowania nad zdjęciem z porządku obrad  pakietu uchwał dot. spraw z ustawy o utrzymaniu  

czystości i porządku publicznego w gminach.    

Za wnioskiem o zdjęcie z porządku obrad projektów uchwał o numerach roboczych 

XXXII/C/2013 , XXXII/D/2013, XXXII/E/2013 w sprawach:  

 wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia wysokości tej opłaty, terminu, częstotliwości i trybu jej uiszczania  

 określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości  

 przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Pabianice 

Rada opowiedziała się w głosowaniu 13 głosami za bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się. 

Następnie Przewodniczący poddawał kolejno do głosowania projekty uchwał zgłoszone przez 

Wójta o wprowadzenie ich do porządku obrad.  

Za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Powiatu Pabianickiego radni zagłosowali jednogłośnie. Projekt uchwały 

otrzymał numer roboczy XXXII/C/2013. 



Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu  uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 

XXX/257/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 21 stycznia 2013 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2013 -2016 rada opowiedziała się 

w głosowaniu jednogłośnie. Powyższy projekt uchwały otrzymał numer roboczy 

XXXII/D/2013. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2013 r. rada opowiedziała się w głosowaniu również jednogłośnie. 

Powyższy projekt uchwały otrzymał numer roboczy XXXII/E/2013. 

Kolejnym proponowanym do wprowadzenia projektem uchwały był projekt uchwały 

zmieniający uchwałę Nr XXVII/242/2012 Rady Gminy Pabianic z dnia 3 grudnia 2012 r. 

w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna, zasad jego ustalania, 

wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz maksymalnej wysokości opłaty 

za wyżywienie.  

Glos zabrał Kierownik Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek informując, że 21 lutego br. 

już po odbytych Komisjach Rady Gminy upłynął termin składania ofert dla chętnych na 

sprawowanie opiekuna dziennego w żłobkach. Tuż przed złożeniem oferty przez 

zainteresowanych tj. żłobek mieszczący się na ul Wolnościowej w Pabianicach, 

wychowawczynie z tego żłobka postanowiły dopytać rodziców  w jakim zakresie czasowym 

oczekują  opieki nad swoimi dziećmi. Okazało się, że ma to być opieka 2-3 godziny w ciągu 

dnia, bądź 2 – 3 razy w tygodniu. My zobowiązani jesteśmy pokrywać koszty opieki za każdą 

godzinę. W związku z taką informacją pracownicy żłobka doszli do wniosku, że  świadczenie 

opieki na takich zasadach może zakończyć się stratą finansową dla żłobka. W efekcie doszło 

do tego, że nie wpłynęła żadna oferta na świadczenie opieki dla dzieci w wieku żłobkowym, 

stąd projekt uchwały przedstawiony Radzie Gminy, w której proponuje się podniesienie 

wynagrodzenia za opiekę nad jednym dzieckiem do 6 zł. za godzinę. Obecnie mamy 

zgłoszonych 6 dzieci do sprawowania opieki nad nimi.  

Radny A. Skawiński zapytał jak wygląda ta sprawa w porównaniu  z  innymi gminami.  

Kierownik odpowiedział, że nie możemy  porównać  z żadną gminą wiejską, ponieważ żadna 

nie prowadzi takiej opieki, brak jest uchwał w tych sprawach, natomiast są gminy miejskie 

takie jak Warszawa, Wrocław, których Rady podejmowały w tym zakresie uchwały i tak np. 

we Wrocławiu jest uchwalona  stawka 7 zł za godzinę.  

Radna A. Marciniak zapytała, czy opieka taka sprawowana jest w godzinach etatu pracy 

opiekunek w żłobkach.  

Kierownik poinformował, że tak, żłobek funkcjonuje komercyjnie. Opiekunki opiekują się 

grupą dzieci i dodatkowo przyjęłyby kilkoro dzieci z naszej gminy. Ze żłobkiem i ich 

opiekunkami zawarta byłaby umowa cywilnoprawna (umowa zlecenie), podpisalibyśmy 

umowę na pół roku. W budżecie gminy na ten cel mamy zawartą kwotę 45 tys. zł.  



Uchwała w powyższej sprawie zgodnie z przepisami podlega ogłoszeniu w Dzienniku 

Wojewódzkim, obowiązuje też procedura naboru,  stąd należy odpowiednio wcześniej podjąć 

ten temat.  

Więcej głosów nie zgłoszono.  

Przewodniczący poddał do głosowania wniosek o wprowadzenie projektu powyższej uchwały 

do porządku obrad sesji. 

Za wprowadzeniem projektu uchwały  zmieniającej  uchwałę Nr XXVII/242/2012 Rady 

Gminy Pabianic z dnia 3 grudnia 2012 r. w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia 

dziennego opiekuna, zasad jego ustalania, wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego 

opiekuna oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie opowiedziało się 7 radnych.  

Wniosek upadł ze względu na brak bezwzględnej większości ustawowego składu Rady 

Gminy.  

Po dokonanych zmianach w projekcie porządku obrad XXXII sesji - porządek obrad 

przedstawia  się następująco: 

1. Otwarcie obrad XXXII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XXX i XXXI  sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Informacja Wójta Gminy o pracy między sesjami. 

4. Przyjęcie porządku obrad sesji.  

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy miedzy sesjami.  

6. Kierunki rozwoju sportu na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem środków 

pochodzących z budżetu gminy. 

7. Stan kultury na terenie gminy ze szczególnym uwzględnieniem bibliotekarstwa.  

8. Przedłożenie sprawozdania z realizacji programu profilaktycznego i rozwiązywania 

problemów alkoholowych  

9. Przedłożenie strategii rozwiązywania problemów społecznych w gminie Pabianice w 

latach 2013-2017 

10. Interpelacje wnioski i zapytania radnych. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie gminy Pabianice – Uchwała Nr 

XXXII/A/2013 

b. wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed 

bezdomnymi zwierzętami oraz prowadzenia schronisk dla bezdomnych 

zwierząt, a także grzebalisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części – 

Uchwała Nr XXXII/B/2013 

c. udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Powiatu 

Pabianickiego- Uchwała Nr XXXII/C/2013 



d. zmiany Uchwały Nr XXX/257/2013 Rady Gminy Pabianice z dnia 21 stycznia 

2013 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Pabianice na lata 2013 -2016– Uchwała Nr XXXII/D/2013 

e. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2013 r. Uchwała Nr XXXII/E/2013 

f. wymagań jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  

zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie gminy Pabianice 

– Uchwała Nr XXXII/F/2013 

g. przyjęcia gminnego programu wspierania rodziny na lata 2013 – 2015 – 

Uchwała Nr XXXII/G/2013  

12. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

13. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

14. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 4 

Wójt Gminy przedłożył informację o  pracy między sesjami.  

Informacja stanowi zał.  nr 3 do niniejszego protokołu.  

Ponadto odpowiadając na wniosek radnej J. Szafran Wójt poinformował ile zostało 

sprzedanych biletów na trasie Pabianice – Rydzyny: przejechane wozokilometry – 4092, 

sprzedano 731 biletów oraz 5 biletów miesięcznych.  

W sprawie drogi w Rydzynach do p. Wasilewskiej Wójt udzielił informacji, że przeprowadził 

rozmowę z właścicielami gruntów co do poszerzenia tej drogi i ewentualnego wykupu 

gruntów na ten cel. Uzyskał informację, że właściciele gruntu chcieliby pozyskać kwotę 27 zł 

za m
2
. W tej sprawie będą musieli wypowiedzieć się radni i podjąć decyzję czy będziemy 

przystępować do wykupu gruntu. 

Do informacji Wójta nie zgłoszono pytań. 

Radny Ł. Drewniak postawił wniosek formalny o zrealizowanie pominiętego punktu 

3 porządku obrad tj. przyjęcia porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przeprosił za nieuwagę i poddał porządek obrad do głosowania 

w wyniku którego za przyjęciem porządku obrad opowiedziało się 11 radnych przy 2 głosach 

wstrzymujących się.  

 

Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Komisji kolejno przedstawiali informacje na temat pracy Komisji między 

sesjami, których przewodniczą. 



Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej zabierając głos 

poinformował, że Komisja odbyła jedno wspólne  posiedzenie z Komisją Gospodarczo-

Finansową, na którym zostały omówione:  

 kierunki rozwoju sportu na terenie gminy Pabianice z uwzględnieniem środków 

pochodzących z budżetu gminy. 

 stan kultury na terenie gminy Pabianice ze szczególnym uwzględnieniem 

bibliotekarstwa. 

 

Omówiono także materiały  na sesję Rady Gminy oraz sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, 

że Komisja również odbyła jedno posiedzenie, na którym dokonała analizy działań gminy 

w zakresie utrzymania sprawności hydrantów, omówiła materiały na sesje rady gminy a także 

sprawy różne. W sprawach różnych  podjęła temat dot. kanalizacji we wsi Bychlew 

i Jadwinin a także założenia do programu przydomowych oczyszczalni ścieków. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański  poinformował, że Komisja Rewizyjna 

odbyła w miesiącu lutym kontrolę na temat wpływów z podatków działalności gospodarczej 

na terenie gminy Pabianice. Komisja nie wypracowała wniosków  z przeprowadzonej kontroli 

do Rady Gminy.  

 

Ad. pkt. 6.  

Kierownik Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek przedstawił informację na temat 

kierunków rozwoju sportu na terenie Gminy Pabianice z uwzględnieniem środków 

pochodzących z budżetu gminy. 

Kierownik złożył informację o sposobie podziału środków z budżetu gminy na poszczególne 

kluby sportowe działające na terenie gminy z podziałem na sekcje znajdujące się w tych 

klubach.  

Informacja pisemna w powyższym zakresie stanowi zał. nr 4 do protokołu. Ponadto 

kierownik poinformował, że temat ten był szczegółowo omawiany przed sesją na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej z Komisją Gospodarczo-

Finansową.  

Kierownik poinformował, że Komisja, która dokonywała podziału środków kierowała się 

podjętą uchwałą Rady Gminy, w której jeden z zapisów zobowiązywał do większego 

przekazania środków finansowych dla sekcji młodzieżowych w klubach. Zostało 

przeprowadzone zróżnicowanie przydziału środków na poszczególne sekcje.  

 

Klub Sportowy „Orzeł” w Piątkowisku jako pierwszy z klubów skupił się na działalności 

dzieci i młodzieży. W tym klubie działają dwie drużyny młodzieżowe i jedna drużyna klasy 

„A”. 

 

Ponadto Klub „Orzeł” w Piątkowisku pozyskuje dużo środków finansowych od sponsorów 

a także z powiatu.  



Za namową radnych Rady Gminy zostało zainicjowane spotkanie z Prezesami klubów 

sportowych oraz ich działaczami, na którym  przedstawiono nowelizację podziału środków. 

Zmiany dotyczą głównie sposobu finansowania drużyn klasy „A” – seniorów.  

 

W trakcie  dyskusji nad podziałem środków na poszczególne kluby proponowano wyłączenie 

z finansowania przejazdów na zawody drużyn dorosłych zawodników, zakup sprzętu 

osobistego, aby zasadniczą część środków finansowych przeznaczyć na organizację sportu np. 

opłacenie trenerów, lekarza.  

 

W rezultacie odstąpiono od finansowania zakupu sprzętu osobistego. Uzgodniono, że jedynie 

raz na 2-3 lata zakupione zostaną koszulki, spodenki dla drużyny, aby drużyna mogła tworzyć 

jednolitą całość. W czasie podpisania umowy opracowany zostanie wykaz elementów, które 

będzie można rozliczyć w danym roku. Na pewno nie będzie można dokonać zakupu butów.  

Jeżeli chodzi o finansowanie wyjazdów był duży opór ze strony prezesów klubów i działaczy, 

aby jednak pozostawić  możliwość ich finansowania.  

 

Ze względu na duże zróżnicowanie dofinansowania do sekcji ustalono, że będzie jeszcze 

prowadzone  finansowanie transportu dla zawodników dorosłych.  

 

W dyskusji głos zabrał radny P. Kociołek, który wyraził, że nakreślone kierunki rozwoju 

sportu i jego finansowania uważa za słuszne, ale jego zdaniem powinno się preferować 

również sport strzelecki. 

 

Radny A. Skawiński wyraził zadowolenie co do tego, że finansowanie sportu z budżetu 

gminy zmierza w kierunku większego finansowania go dla dzieci i młodzieży. Radny zadał 

pytanie w jaki sposób sprawowana jest kontrola wniosków składanych przez poszczególne 

kluby sportowe o dofinansowanie z budżetu gminy.  

 

Kierownik odpowiadając na pytanie poinformował, że generalnie kluby rozliczają się 

w sposób prawidłowy.  

Poza tym przypomniał, że obowiązuje uchwała rady gminy, której określony jest szczegółowo 

tryb składania wniosków i sposób rozliczania dotacji.  

W ubiegłym roku Komisja Rewizyjna Rady Gminy na jednej ze swych kontroli 

przeprowadziła także kontrolę, której zakresem objęła  wnioski o zarezerwowanie środków na 

dofinansowanie działalności sportowej w roku 2011, umowy o przekazanie dotacji 

i dokumentację związaną z rozliczeniem dotacji. Kluby sportowe rozliczają się w cyklu 

półrocznym.  

Radny M. Muszczak w swojej wypowiedzi stwierdził, iż uważa, że zostały dobrze nakreślone 

kierunki sportu z większym ich skierowaniem na sport dla dzieci i młodzieży. Jednak zwrócił 

też uwagę na to, że sport młodzieży powinien rozwijać się przy istniejącym sporcie 

seniorskim, dlatego uważa, że powinniśmy dbać też o sport seniorski, który powinien 

współistnieć przy istniejącym sporcie młodzieżowym.  

Przewodniczący Rady zabierając głos wyraził, że z satysfakcją obserwuje rozwój 

i działalność sportu młodzieżowego na naszym terenie, szczególnie w klubie sportowym 



„Orzeł” w Piątkowisku. Cieszy również fakt, że poczyniony został pierwszy krok w kierunku 

nowelizacji podziału środków budżetowych z większą uwagą na sport dzieci i młodzieży.  

 

Ad. pkt. 7 

Informację na temat stanu kultury na terenie gminy ze szczególnym uwzględnieniem 

bibliotekarstwa przedstawił również Kierownik Oświaty, Kultury i Sportu M. Wieczorek. 

Informacje stanowią załączniki 4 i 5 do niniejszego protokołu.  

Przedstawiona informacja pisemna na temat działalności Gminnej Orkiestry Dętej stanowi 

zał. nr 6 do niniejszego protokołu.  

Kierownik poinformował, że dyrektor szkoły w Petrykozach zgłosił problem jakim jest brak 

pomieszczenia na zajęcia świetlicowe w szkole. Dyrektor chciałby aby biblioteka 

środowiskowa została wyprowadzona ze szkoły do strażnicy – pomieszczeń gdzie obecnie 

odbywają się próby orkiestry dętej. Zwolniłoby się wówczas pomieszczenie i można byłoby 

przeznaczyć je na świetlicę.  

Temat ten był omawiany przed sesją na Komisji Rady, gdzie padł też pomysł aby pojechać na 

miejsce i dokonać wizji. Na pewno jest to temat do rozważenia  w przyszłości. 

W dyskusji głos zabrał radny M. Muszczak, który stwierdził, że Komisje omawiając 

przedłożony powyżej temat  z dużym zadowoleniem przyjęły informację na temat kierunków 

rozwoju sportu na terenie gminy Pabianice z uwzględnieniem środków pochodzących 

z budżetu gminy, stanu kultury na terenie gminy Pabianice z uwzględnieniem bibliotekarstwa. 

Zadawalającym jest rozwój różnych grup a także i działania w pozyskiwaniu funduszy 

z zewnątrz. 

Radny P. Kociołek zwrócił uwagę na to, aby rozważyć możliwość prenumeraty również 

czasopism katolickich do bibliotek w gminie.  

 

Przewodniczący Rady apelował aby  dążyć do  łączenia bibliotek szkolnych z bibliotekami 

środowiskowymi co na pewno zmniejszy koszty ich utrzymania.  

 

Ad. pkt. 8 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek przedłożyła sprawozdanie 

z realizacji programu profilaktycznego i rozwiązywania problemów alkoholowych, które w 

całości stanowi pisemny zał. nr 7 do protokołu.  

Sprawozdanie przyjęto do wiadomości nie podejmując dyskusji nad powyższym.  

 

Ad. pkt. 9 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej M. Mielczarek przedstawiła Radzie 

Gminy propozycje strategii rozwiązywania problemów społecznych w gminie Pabianice 

w latach 2013-2017. Poinformowała: obowiązek opracowania strategii rozwiązywania 

problemów społecznych wynika z ustawy o pomocy społecznej. Strategia powinna stworzyć 



trwałe wzory interwencji społecznych podejmowanych w celu poprawy sytuacji i zjawisk 

występujących w obrębie danej społeczności, które oceniane są jako negatywne. Wszelkie 

działania społeczne powinny być realizowane we współpracy z szeroko rozumianymi 

partnerami społecznymi – tj. instytucjami rządowymi, samorządowymi, organizacjami 

pozarządowymi, aktywnością społeczną.  

Kierownik przedłożyła proponowany zakres działań strategii, w której zawarte zostały 

zagadnienia takie jak: sfera społeczna gminy, diagnoza problemów społecznych, zasoby, cele 

i kierunki działań, monitoring i ewaluacja.  

Kierownik zwróciła uwagę na zgłaszaną przez rodziców potrzebę wprowadzenia obiadów 

w Gimnazjum w Piątkowisku, można byłoby to rozwiązać przy pomocy osoby z pomocy 

społecznej. Pomysł ten również umieszczony został w przedłożonej strategii. Ponadto poddała 

pod rozwagę do dalszej pracy nad strategią potrzebę tworzenia świetlic.  

Propozycja strategii rozwiązywania problemów społecznych w gminie Pabianice w latach 

2013-2017 stanowi pisemny zał. nr. 8 do protokołu.  

Przewodniczący Rady podziękował Kierownik za przedłożone informacje. Radni w chwili 

obecnej nie podjęli dyskusji nad strategią. Przewodniczący Rady skierował dalsze prace nad 

strategią do Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej Rady Gminy, aby ta 

wypracowała wnioski na przyszłą sesję. 

 

Ad. pkt 10. 

Głos zabrała radna Z. Kasperska, która poinformowała, że w miesiącu styczniu złożyła do 

Wójta pismo z zapytaniem o planowaną budowę garażu przy OSP w Piątkowisku. Odpowiedź 

otrzymała przed dzisiejszą sesją. Jednak, przewidując, że odpowiedź nie będzie 

satysfakcjonująca, w dniu 6.02.2013r. złożyła pismo zaadresowane do Przewodniczącego 

Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawińskiego, wiedząc, że ta Komisja zajmuje 

się sprawami dotyczącymi jednostek OSP. Jednak do dnia dzisiejszego, tj. 25.02.2013r., radna 

nie otrzymała odpowiedzi, ani informacji dotyczącej stanowiska zajmowanego przez Komisję 

w tej sprawie. W związku z tym radna złożyła kolejne pismo w tej sprawie na ręce 

Przewodniczącego Rady Gminy A. Jaksy z prośbą o odpowiedź w formie pisemnej, w tym 

z podaniem stanowiska Komisji. Radna wyraziła przy tym opinię o braku celowości dla 

budowy tak dużych powierzchni przy jednostkach OSP, w szczególności, gdy OSP 

w Piątkowisku wynajmowała powierzchnię pod bar piwny, a obecnie na stworzenie placówki 

w celu opieki nad dziećmi. 

Radny A. Skawiński poinformował, że po raz pierwszy słyszy o takim piśmie. Radny pytał, 

czy jest to jedyne pismo, które wpłynęło do urzędu i nie zostało mu doręczone, czy są też inne 

przypadki. Pytał także o przyczynę, dla której pismo nie trafiło do Komisji. Radny zażądał, by 

odpowiedź została udzielona na piśmie w ciągu 7 dni. 



Wyjaśnień w tej sprawie udzielił Przewodniczący Rady Gminy. Poinformował, że pismo 

radnej wpłynęło do Wójta, a następnie zostało przekazane do Przewodniczącego Rady, który 

nie przekazał pisma do Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju, ponieważ uważał, że zostało 

ono niewłaściwie skierowane i chciał się w tej sprawie skonsultować z Zastępcą 

Przewodniczącego Rady Gminy K. Gąsiorkiem. Przewodniczący stwierdził też, że jedna 

z Komisji, tj. Ochrony Środowiska i Rozwoju lub Gospodarczo-Finansowa zajmie się tą 

kwestią, jak tylko uzyska w tej sprawie opinię Zastępcy Przewodniczącego Rady Gminy. 

Radny A. Skawiński nie zgodził się ze stanowiskiem Przewodniczącego, uznając, że skoro 

pismo było zaadresowane do radnego, to do niego powinno ono trafić. Radny oskarżył 

Przewodniczącego o brak uprawnień do tego by decydować, do której Komisji powinno trafić 

skoro adresat był wskazany. 

Radna Z. Kasperska dodała, że skierowała pismo do Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju, 

ponieważ tej Komisji podlegają straże pożarne, a chciała by sprawdzono, czy jednostka jest 

w takiej potrzebie. Radna uważała, że podawane są nierzetelne informacje. Informowano, że 

garaż w Piątkowisku miał być budowany dla gimbusa. Następnie okazało się, że garaż ma 

powstać w celu umieszczenia w nim samochodu strażackiego a jeszcze nie wiadomo czy 

i kiedy samochód zostanie zakupiony. 

W odpowiedzi na uwagę radnego A. Skawińskiego Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że 

pismo zostało skierowane do organu administracji publicznej, który wskazuje właściwość 

podmiotu, który ma się zająć daną sprawą. Co do wypowiedzi radnej, Przewodniczący 

poinformował, że jeżeli radna nie jest usatysfakcjonowana odpowiedzią Wójta, to taką 

odpowiedź należy dołączyć do złożonego pisma. 

Radny A. Skawiński kolejny raz podkreślił, że nie zgadza się ze stanowiskiem 

Przewodniczącego. 

W związku z tym Przewodniczący stwierdził, że osiągnięcie konsensusu nie jest możliwe 

i dlatego zakończył dalszą dyskusję. 

Pisemny wniosek złożył radny P. Kociołek, który wnioskował o rozszerzenie oferty biblioteki 

w zakresie czasopism o czasopisma katolickie. 

Dalszych wniosków, interpelacji i zapytań radni nie zgłaszali.  

Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. 

 

Ad. pkt.  11 

Podczas podejmowania uchwał na sali obrad znajdowało się 13 radnych. 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały o nr roboczym XXXII/A/2013, co stanowi zał. 

nr 9 do protokołu.  



Radny A. Skawiński chciał się dowiedzieć, czy dopuszczalne jest zobowiązanie właścicieli 

zwierząt do ich czipowania a także jakie kary mogą zostać nałożone za brak opieki nad 

zwierzętami. 

Kierownik K. Denuszek odpowiedział, że czipowanie może nastąpić tylko na wniosek 

właściciela przy okazji akcji szczepienia zwierząt przeciwko wściekliźnie, czy też w sposób 

indywidualny. Co do drugiego pytania, to kierownik stwierdził, że nie jest w obecnej chwili 

przygotowany by udzielić odpowiedzi, ponieważ na posiedzeniu Komisji Ochrony 

Środowiska i Rozwoju takie pytanie nie padło. Komisja chciała jedynie wiedzieć, czy można 

zobligować właścicieli zwierząt do ich czipowania. 

Własną opinię w tej sprawie wyraził także radny P. Kociołek, który stwierdził, że należy 

przywrócić instytucję hycla. 

Kierownik K. Denuszek dodał, że gmina musiałaby dysponować czytnikiem, aby móc 

stwierdzić do kogo należy dane zwierzę. 

Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że gmina mogłaby zakupić taki czytnik i wykupić 

dostęp do bazy danych. Problem polega jednak na tym, że nie można nikogo zmusić do 

czipowania, ponieważ łączy się to z danymi osobowymi właściciela, co z kolei wiąże się z 

gromadzeniem danych osobowych. Nie można zmusić kogoś do wyrażenie zgody na 

gromadzenie jego danych osobowych. 

Dalszych pytań nie zgłaszano.  

Za przyjęciem uchwały o nr XXXII/260/2013 opowiedziało się w głosowaniu 10 radnych, 3 

wstrzymało się od głosowania. 

Kolejnymi projektami uchwał przedstawionymi przez Przewodniczącego były projekty o nr 

roboczych od XXXII/B/2013 do nr XXXII/G/2013, co stanowi zał. od nr 10  do nr 17 

Nie zgłaszano pytań do powyższych projektów. 

Za przyjęciem uchwały o nr XXXII/261/2013 opowiedziało się w głosowaniu 12 radnych, 

przy 1 głosie wstrzymującym. 

Uchwały o nr XXXII/262/2013, XXXII/263/2013, XXXII/264/2013, XXXII/265/2013 oraz 

XXXII/266/2013 zostały przyjęte w głosowaniu przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich 

jednomyślnie. 

Dalszych uwag, ani pytań nie zgłaszano. Przewodniczący przeszedł do kolejnego pkt. 

porządku obrad sesji. 

 

Ad. pkt 12 

Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 



Poinformował, że na pismo radnej Z. Kasperskiej została udzielona odpowiedź w formie 

pisemnej. Przy udzielaniu odpowiedzi kierowano się dokumentami, które dotyczyły 

przeznaczenia funduszu sołeckiego. 

W związku z wnioskiem radnego P. Kociołka dotyczącego rozszerzenia oferty bibliotek 

publicznych o czasopisma katolickie, konieczne będzie sprawdzenie, czy istnieje w ogóle 

zainteresowanie takimi czasopismami. 

 

Ad. pkt 13 

W zakresie wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych radny M. Gryska poprosił 

Wójta o naprawienie bądź powiadomienie starostwa powiatowego o konieczności naprawy 

dróg, które zostały uszkodzone podczas zimy. 

Głos zabrała również radna D. Szczesik, która zawiadomiła radnych, że informacje, które 

pojawiły się w prasie  a dotyczyły świetlicy w Woli Żytowskiej są całkowicie nieprawdziwe. 

Radna zaznaczyła, że mieszkańcy są zbulwersowani artykułem, ponieważ nie dochodzi tam 

do żadnych naruszeń czy nieprawidłowości, co radna sama sprawdziła.  

Radny P. Kociołek zaapelował do radnych o złożenie podpisów pod projektem uchwały 

dotyczącym pojawienia się na multipleksie telewizji Trwam. Radny poinformował, że 

z inicjatywą uchwałodawczą musi wystąpić 3 radnych. Do tej pory projekt został podpisany 

przez samego zainteresowanego oraz przez radnego M. Muszczaka. 

Z kolejnym komunikatem wystąpił radny Ł. Drewniak, który poinformował, że mimo 

wcześniejszych wniosków znaki drogowe między Górką Pabianicką a Szynkielewem nie 

zostały nadal ustawione. W związku z tym do pracownika urzędu trafiła mapka 

z zaznaczeniem miejsc, w których takie znaki powinny zostać ustawione. 

Radna A. Marciniak pytała, w związku z tym, że dokonany został już odbiór kanalizacji w 

Piątkowisku i mieszkańcy mogą się przyłączać, za co mieszkańcy będą ponosić opłatę. Wg 

radnej inspektor S. Izbicki poinformował radnych, że konieczne będzie ponoszenie opłaty 

również za projekt, a wcześniej pojawiła się informacja, że ci mieszkańcy, którzy dołączą się 

w pierwszej kolejności będą zwolnieni z takiej opłaty. 

Przewodniczący wyjaśnił, że dostępny jest projekt programu wsparcia/współfinansowania 

budowy przyłączy kanalizacyjnych oraz przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie 

Gminy Pabianice w latach 2013-2015. Projekt ten wskazuje możliwość współfinansowania 

kosztów przez gminę. Projekt ten musi jednak zostać przedyskutowany na komisjach, głównie 

Ochrony Środowiska i Rozwoju oraz Gospodarczo-Finansowej. 

Kolejna kwestia, do której odniósł się Przewodniczący to problem, który poruszał projekt 

uchwały w sprawie maksymalnej wysokości wynagrodzenia dziennego opiekuna, zasad jego 

ustalania, wysokości opłaty za pobyt dziecka u dziennego opiekuna oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie. Przewodniczący zauważył, że mimo iż projekt nie został 



włączony do porządku obrad sesji, to nie znaczy, że problem zniknął. Poprosił w związku 

z tym by Komisja Samorządowo-Społeczna zapoznała się z tą sprawą. Poprosił również by 

głównie Komisja Gospodarczo-Finansowa, ale również Ochrony Środowiska i Rozwoju 

zajęły się problemem odpadów komunalnych, skoro z porządku obrad został zdjęty pakiet 

trzech projektów uchwał w tej sprawie. 

Przewodniczący przyznał także rację radnej D. Szczesik, że artykuł dotyczący świetlicy 

w Woli Żytowskiej był skrajnie tendencyjny i zawierał nieprawdę. 

Na koniec głos zabrała sołtys wsi Rydzyny K. Helbik, która złożyła na ręce wójta pismo z 

pytaniem o przyczynę, dla której nie została jej udzielona odpowiedź na pismo złożone na 

poprzedniej sesji, dotyczące statusu spółki wodnej w Rydzynach. Radna poinformowała 

również, że nowe tablice informacyjne nie spełniają swojej funkcji. Pod wpływem czynników 

atmosferycznych tablica uległa zniszczeniu i przestała pełnić swoją funkcję.  

Więcej uwag nie zgłaszano.  

 

Ad. pkt 14. 

Przewodniczący zamknął o godz. 17,00 0brady XXXII sesji  Rady Gminy. 

 

Obradom sesji przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy  

dr Arkadiusz Jaksa 

Protokołowała :  

Urszula Czerwonka  

Andżelika Miszewska  


